
Protokół z sesji 

X nadzwyczajna sesja Rady Gminy Gąsawa  

data posiedzenia 13 stycznia 2022 roku 

miejsce posiedzenia hala sportowa ul. Leszka Białego 6 w Gąsawie 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 

Radni nieobecni usprawiedliwieni  

1. Roman Szczęsny 

 

Sesji przewodniczył – Mariusz Kazik – Przewodniczący Rady Gminy 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

Wójt Gminy – Błażej Łabędzki 

Skarbnik Gminy – Genowefa Bocian  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, 

b) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy nalata 2022-2032 

4.  Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie. 

 

Ad.1 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady gminy Mariusz Kazik, który powitał wszystkich 

przybyłych na sesję oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji na ogólną ilość 15 

radnych udział bierze w tej chwili 14 radnych i jest ona władna do podejmowania uchwał.  

 

Ad.2. 

Porządek obrad został przyjęty bez zmian. 

Ad.3.a. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, 

 

Skarbnik Gminy Genowefa Bocian przedstawił program profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych na 2022 rok  i poinformowała że zgodnie z art. 4
1
 ust. 1 ustawy z dnia 26 

października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz art. 10 

ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii realizacja działań związanych 

z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii 

należy do zadań własnych gminy. Realizacja tych zadań prowadzona jest w postaci gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii, uchwalanego corocznie przez radę gminy. Poinformowała również, że w miesiącu 

marcu kiedy zostanie już sporządzony bilans do tego programu zostaną wprowadzone dodatkowe 

środki z pozostałości za rok 2021. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu 



Uchwała Nr XXXVIII/264/2022 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, została 

w glosowaniu jawnym podjęta 14 głosami „za” ( jednogłośnie ). 

 

Ad.3.b. wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad sesji przedstawiła Skarbnik Gminy p. Genowefa 

Bocian która poinformowała radnych W budżecie Gminy Gąsawa na 2022 rok dokonano zmian, 

które polegały na zwiększeniu dochodów o kwotę 7.296.891,35 zł , wydatków o kwotę 

7.921.744,74 zł, zwiększeniu deficytu budżetowego o 624.853,39 zł oraz na zmianach w  

paragrafach klasyfikacji budżetowej. Po stronie dochodów zwiększono budżet o kwotę 

7.296.891,35 zł w tym:  

1. Wprowadzono dofinansowanie inwestycji z programu Rządowy Fundusz Polski Ład w 

wysokości 7.250.000,00 zł, na podstawie wstępnych promes: 

- Nr 01/2021/3611/PolskiLad – 1.805.000,00 zł dotyczy realizacji inwestycji pn. Przebudowa 

dróg gminnych: drogi nr 130638C ul. Franciszka Kowalika w Gąsawie, drogi w Biskupinie na 

działce nr 211/5 oraz drogi po byłym GS w Gąsawie 

- Nr 01/2021/8831/PolskiLad – 4.275.000,00 zł dotyczy realizacji inwestycji pn. Przebudowa 

części drogi gminnej nr 130606C Marcinkowo Górne – Komratowo 

- Nr 01/2021/8397/PolskiLad – 1.170.000,00 zł dotyczy realizacji inwestycji pn. Adaptacja 

pomieszczeń Posterunku Policji w Gąsawie na potrzeby Gminnej Biblioteki Publicznej w Gąsawie 

wraz z termomodernizacją budynku. 

2. Wprowadzono środki w wysokości 46.891,35 zł, otrzymane w roku bieżącym od 

Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe, na dofinansowanie zadania pn. 

„Przebudowa części drogi gminnej wewnętrznej w Obudnie Gmina Gąsawa działka nr 19”, które 

zostało zrealizowane w całości ze środków własnych gminy w ubiegłym roku, na podstawie umowy 

nr WPD 1/2021 zawartej dnia 23 listopada 2021 r. pomiędzy Gminą Gąsawa a Państwowym 

Gospodarstwem Leśnym Lasy Państwowe.  

Po stronie wydatków zwiększono budżet o kwotę 7.921.744,74 zł, w tym dokonano zmian w 

paragrafach klasyfikacji budżetowej a mianowicie: 

Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo w dziale tym dokonano zwiększenia wydatku  o 46.816,34 zł , 

aby zabezpieczyć środki na dokończenie realizacji  zadania z ubiegłego roku  pn. doposażenie  

placu zabaw wraz z zagospodarowaniem terenów rekreacyjnych na działce ozn. Nr 64/18 obręb 

Gogółkowo.  

Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę  dokonano 

zwiększenia wydatku o 77.928,40 zł, aby zwiększyć środki na zadanie pn. modernizacja z 

przebudową istniejącej stacji uzdatniania wody w Łysininie. 

W dziale transport i łączność dokonano zwiększenia wydatku o kwotę 6.450.000,00 zł na 

realizację następujących zadań inwestycyjnych, na które gmina posiada dofinansowanie z programu 

Rządowy Fundusz Polski Ład na podstawie wstępnych promes: 

1.Przebudowa dróg gminnych: drogi nr 130638C ul. Franciszka Kowalika w Gąsawie, drogi w 

Biskupinie na działce nr 211/5 oraz drogi po byłym GS w Gąsawie – 1.900.000,00 zł 

2.Przebudowa części drogi gminnej nr 130606C Marcinkowo Górne – Komratowo - 

4.500.000,00 zł 

Oraz na zadania, na które zostały złożone kolejne wnioski o dofinansowanie w II naborze 

Programu Inwestycji strategicznych Polski Ład, w związku z czym należy zabezpieczyć środki na 

zlecenie dokumentacji technicznej: 



1.Przebudowa drogi Komratowo – Oćwieka – II etap  11.000,00 zł 

2.Przebudowa drogi w Piastowie – 28.000,00 zł 

3.Przebudowa drogi w Laskach Małych – 11.000,00 zł 

W dziale turystyka dokonano zwiększenia wydatków w kwocie 47.000,00 zł aby zabezpieczyć 

środki na następujące zadania : 

- opracowanie dokumentacji (operatu wodnoprawnego) na usunięcie trzciny z jeziora 

oćwieckiego – 5.000,00 zł 

- budowa trasy pieszo – rowerowej z Gąsawy do Szelejewa 42.000,00 zł 

Dział 852 Pomoc społeczna w dziale tym dokonano korekty wydatku w kwocie 100,00 zł 

pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej aby zabezpieczyć środki na umowę zlecenia. 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w dziale tym wprowadzono  środki w 

kwocie 1.300.000,00 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn. Adaptacja pomieszczeń 

Posterunku Policji w Gąsawie na potrzeby Gminnej Biblioteki Publicznej w Gąsawie wraz z 

termomodernizacją budynku. Na w/w zadanie Gmina posiada dofinansowanie z programu Rządowy 

Fundusz Polski Ład na podstawie wstępnej promesy.  

Po dokonaniu powyższych zmian budżet gminy Gąsawa na 2022 rok przedstawia się następująco: 

dobchody budżetowe 38.456.345,35 zł wwydatki budżetowe 40.588.198,74 zł deficyt budżetowy 

2.131.853,39 zł . Źródło pokrycia deficytu budżetowego to: 

1) przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych wynikających z niewykorzystanej w 

2021 roku dotacji z Urzędu Wojewódzkiego 600.000,00 zł 

2) kredyt długoterminowy 1.531.853,39 zł. 

W dyskusji radny Józef Goc pytał czy w dz. 010 zwiększono wydatki o 46.816,34 zł na 

dokończenie realizacji zadania z ubiegłego roku pn. doposażenie placu zabaw wraz z 

zagospodarowaniem terenów rekreacyjnych na działce ozn. Nr 64/18 obręb Gogółkowo -czy są to 

dodatkowe środki na to zadanie oprócz tych co były zaplanowane. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że 

nie są to dodatkowe środki tylko jest to w ramach środków otrzymanych na to zadanie ale ze 

względu na to, że kontynuacja tego zadania będzie już w styczniu należało w budżecie gminy 

zapisać tą inwestycje i zabezpieczyć potrzebne środki. 

Następnie radny Józef Goc zwrócił uwagę , że według niego środki które w tej uchwale zostały 

zabezpieczone na drogę Komratowo – Oćwieka są za małe. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że są to sumy uzupełniające, jedynie na drogę w Piastowie – jest to 

nowe zadanie. 

Radni poruszyli również temat drogi Biskupin – Marcinkowo na którą jest już opracowana 

dokumentacja. 

Uchwała Nr XXXVIII/265/2021 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na rok 2022 

została w glosowaniu jawnym pojęta jednogłośnie 14 głosów „za”. 

Ad.3.c. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy nalata 2022-2032 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. Uchwała Nr XXXVIII/266/2022 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2022-2032 w glosowaniu jawnym została podjęta 

14 głosami „za”(jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 5 minut przerwy. – sesję opuścił radny Leszek Kranz. 

Po przerwie. 

 

 



Ad.4. Wolne głosy i wnioski 

Wójt Gminy Gąsawa Błażej Łabędzki poinformował radnych , że 31 stycznia br. kończy się umowa z NZOZ 

w Gąsawie , jak wiadomo podmiot ten prowadzi działalność już w innym budynku w związku z tym Wójt 

zwrócił się co do dalej z tym budynkiem . Jednocześnie poinformował, że według niego ten budynek 

powinien być w dalszym ciągu przeznaczony do kontynuowania tego zadania. Akurat tak się złożyło, że 

Gmina  zajęła drugie miejsce w powiecie żnińskim w konkursie „rosnąca odporność” i otrzymała 500.000,00 

zł 

 i pieniądze te mogą być przeznaczone na dostosowanie tego budynku do wymogów, standardów których 

oczekuje nadzór medyczny. 

 Radny Adam Adamczyk poparł stanowisko Pana Wójta i dodał, że  po dostosowaniu budynku można 

ogłosić przetarg na jego dzierżawę . 

Radny Robert Dworek zapytał Pana Wójta czy są podmioty medyczne zainteresowane prowadzeniem tych 

usług. 

Wójt Gminy Błażej Łabędzki odpowiedział, że były prowadzone rozmowy z dwoma podmiotami, które 

zajmują się ochroną zdrowia. Nie bardzo się tym interesują. Główny problem stanowi zaadoptowanie 

budynku do wymogów ochrony zdrowia dla pacjentów. Jeżeli budynek zostałby przystosowany szansa na to 

będzie zdecydowanie większa. 

Radny Józef Goc zaproponował, żeby sprawy związane z budynkiem ośrodka zdrowia w Gąsawie omówić 

na posiedzeniach komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jest w naszym samorządzie komisja tematyczna dotycząca 

ochrony zdrowia ale zaproponował żeby tym tematem zajęły się wszystkie komisje i trzeba ten temat 

omówić, z tym że z urzędu powinny być już przedstawione wyliczenia, przeliczenia jakieś algorytmy 

dotyczące kosztów remontu tego budynku. 

Radny Paweł Brzykcy zgadzam się z moimi kolegami przedmówcami, tematyka zdrowia i deficyt jeżeli 

chodzi o te sprawy jest jak najbardziej widoczny stwierdził, że warto by było uzupełnić tą ofertę jaką byłoby 

zaadoptowanie tego budynku na cel o którym, mówił Pan Wójt w związku z tym przeznaczenie tych 

środków na ten cel jest jak najbardziej zasadne, zgodził się z Przewodniczącym Rady Gminy aby 

pracownicy Urzędu Gminy dokona wstępnej wyceny przystosowania tego budynku do prowadzenia w nim 

usług medycznych. 

Radny Jacek Mielcarzewicz zgodził, się z tym żeby ten temat przełożyć i omówić na posiedzeniach komisji 

Radny Roman Szewczyk – mówił o tym że ma odmienne zdanie na temat opieki zdrowotnej – dwa zakłady 

opieki medycznej w tak niewielkiej, jeżeli chodzi o liczbę mieszkańców, nie jest dobrym pomysłem 

ponieważ jeden z nich się nie utrzyma. Poza tym stwierdził, że jest wątpliwe by ktokolwiek chciał wejść na 

rynek medyczny Gąsawy, zwłaszcza że już jeden ośrodek istnieje. Zaproponował żeby pieniądze 

przeznaczyć na inne cele np. pomoc antyalkoholowa. Mówił również o tym, że jest problem z lekarzami 

którzy chcieliby pracować w środowisku wiejskim. 

Radny Robert Dworek uważa, że pomimo trudności gmina powinna spróbować zachęcić jakiś podmiot 

medyczny do współpracy, ponieważ to spowoduje wzrost konkurencji na rynku medycznym w gminie. Poza 

tym polepszyłoby jakość usług medycznych dla mieszkańców gminy. 

W ostateczności ustalono, że temat będzie omówiony na posiedzeniach komisji, a gmina ma czas do końca 

roku żeby się rozliczyć z tych pieniędzy.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu mieszkańcowi Gminy Gąsawa p. Karolowi 

Majchrzakowi który przedstawił trudną sytuację mieszkańców Łysinina, którzy podlegają pod Spółdzielnię 

Mieszkaniową w Łysininie dotyczy to przede wszystkim dostarczania ciepła i podgrzania wody. Spółdzielnia 

nie wywiązuje się z tego w związku z tym mieszkania się niedogrzane a wody ciepłej nie ma. W związku z 

tym mieszkańcy podjęli decyzję że na węgiel będą się zbierali i sami będą nadzorować kotłownię, zakupiono 

dwie tony węgla co przy takich warunkach jak są teraz starczy na około 3 dni. Poinformował również że 

przed chwilą otrzymał informację, że mimo tego że węgiel został zakupiony przez mieszkańców kaloryfery 

są zimne. Pomimo naszego nadzoru nad kotłownią w dniu wczorajszym, kiedy przez cała dobę piece były 

sprawne temperatura była utrzymywana. Od rana pojawił się palacz i kaloryfery są zimne, a węgiel leży pod 

kotłownią. Dodał, że mieszkańcy chcą dogadać się ze spółdzielnią mieszkaniową, chcą nawiązać 

współpracę, aby użyczyła im kotłowni. Sami będą dbali o to, aby był węgiel. Nie jest to mały koszt. 

Miesięcznie za ogrzewanie trzeba będzie zapłacić około 26 tys. zł. Natomiast wpływy z czynszu wynoszą 

około 23 tys. zł. i jeszcze trzeba zapłacić za usługi palacza i prąd. Na rachunek za to ostatnie medium 

mieszkańcy się zebrali, mają 1500 zł. rachunek opiewa na kwotę 1.800,00 zł, termin płatności upływa 18 



stycznia br. Pieniądze na to, zostały przez mieszkańców zapłacone w grudniu ubiegłego roku. Teraz 

szukamy każdych możliwości, przede wszystkim, aby pozyskać węgiel. Jest nam potrzebny. Jeżeli chodzi o 

palenie w piecu, jesteśmy w stanie sobie z tym poradzić. Jeżeli chodzi o węgiel, startujemy z tym od zera, 

pomimo tego, że większość z nas zapłaciła już za ogrzewanie w czynszu, ale niestety ciepło nie będzie 

zapewnione - powiedział mieszkaniec Łysinina i zapytał, czy jest szansa, aby mieszkańcy otrzymali pomoc 

w tej sprawie od gminy. Chodzi o dwie, trzy tony węgla.  

Błażej Łabędzki Wójt Gminy poinformował, że mieszkańcy otrzymali pomoc prawną. Praktycznie 

natychmiast zgłoszony został ten problem. Nasza pani prawnik przygotowała pisma, które miały być 

skierowane do policji i prokuratury. Natomiast w kwestii węgla wyjaśnił, że spółdzielnia jest podmiotem 

gospodarczym i nie możemy jej dotować, tylko indywidualnie mieszkańców którzy nie osiągają wysokich 

dochodów, mogą wystąpić do GOPSu o pomoc celową i to może być między innymi zakup węgla. 

Przewodniczący Rady Gminy mówił o tym, że mieszkańcy otrzymali pomoc prawną oraz zostali 

poinformowani, że mogą składać wnioski do GOPS o udzielenie pomocy celowej. 

Pan Karol Majchrzak mieszkaniec Łysinina pytał również o to czy ktoś spośród radnych jest w stanie coś 

zaproponować żeby pomóc tym mieszkańcom. 

Radny Artur Mrówczyński stwierdził, że uprawnieni mieszkańcy mogą pisać o przyznanie dodatku 

osłonowego, a radnym zaproponował że jeżeli nie można ze środków gminy pomóc tym mieszkańców to 

może radni przekazali by swoje diety na zakup węgla.  

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował założenie konta na portalu zrzutka gdzie nie tylko radni by 

wpłacali pieniądze, ale także wszyscy, którzy są zainteresowani pomocą dla łysininian w przetrwaniu zimy.  

Poinformował również o tym, że mieszkańcy powinni założyć wspólnotę i działać dalej. Pomoc prawna 

jakaś jest i będzie. Sprawa jest techniczna. Trzeba załatwić dostęp do kotłowni, mieć palacza, mieć 

możliwość korzystania w pełni z tej infrastruktury, która tam jest. Paradoksem jest, że węgiel leży na 

hałdzie, a kotłownia nie jest opalana. To jest problem dobrej woli. To nie jest problem roku bieżącego to się 

ciągnie od lat. 

Radna Danuta Tomaszewska podziękowała, za udzielenie pomocy prawnej mieszkańcom Łysinina 

jednocześnie pytała, czy została zawiadomiona prokuratura o tych wszystkich nieścisłościach chodzi o 

budownictwo wielomieszkaniowe. Poparła również kolegów radnych, żeby wspomóc tych mieszkańców w 

zakupie węgla i zaproponowała, żeby radni wpłacali to na listę, a pieniądze zostaną przekazane osobie która 

kupi węgiel, jednocześnie zwróciła się z pytaniem czy aby mieszkańcy będą mieli dostęp do kotłowni i czy 

będą mieli ciepło  Na zakończenie dodała, że jest to dość trudna sprawa jeżeli chodzi o jej rozwiązanie. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował żeby zakończyć ten temat na sesji i po sesji porozmawiać 

jeszcze w tej sprawie bo temat jest dość skomplikowany. 

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał czy budynki w których zostały przeprowadzone termomodernizacje są już 

oddane do użytku, a jeżeli nie to kiedy to nastąpi. 

Wójt Gminy wyjaśnił, z budynku „stodoły” świetlicy w Obudnie można korzystać natomiast jeżeli chodzi o 

Szelejewo czekamy za decyzją nadzoru budowlanego jest zgłoszone do straży jest zgłoszone do sanepidu i 

jeszcze niema formalnego pozwolenia na korzystanie, 

Radny Józef Goc poruszył sprawę opłaty za odpady komunalne śmieci podrożały i jak się to kształtuje w 

naszej gminie. Zaproponował żeby ten temat przedyskutować na komisjach. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jak najbardziej zasadne żeby ten temat przegadać na komisjach, ponieważ 

25,00 zł od osoby jest to jedna z najniższych opłat za śmieci oscylować powinna w granicach 34,00 zł jest to 

kalkulacja pobieżna a wszystko zależy od przetargu a na to wpływu nie mamy . 

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał na jak długo została zawarta umowa z firmą na odbiór nieczystości 

stałych. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na rok i jest ważna do listopada br. 

 

Ad.5.  

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kazik zamknął obrady X 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy.  



 
Protokolant 

M.Majda        Przewodniczący Rady Gminy 

         Mariusz Kazik 


